
Udvalg for Frederikssund bymidte – liv og handel 
 
Referat fra møde 
31. januar kl. 13.00-15.00  
Langes Magasin, Østergade 3B, Frederikssund 
 
 

Udvalgsmøde 6: Prioritering af 
prøvehandlinger 
 
 
MØDEDELTAGERE 
Udvalgsmedlemmer  

• John Schmidt Andersen (formand), Byrådsmedlem (V)  
• Lars Jepsen, Byrådsmedlem (A) 
• Therese Hejnfelt, Byrådsmedlem (C) 
• Pernille Krogh, Chefkonsulent i Frederikssund Erhverv 
• Erik Huusfeldt Larsen, Næstformand for FNI  
• Hans Maar Andersen, Medlem i Foreningen for Bygnings- 

og Landskabskultur i Frederikssund  
• Mette Jonstrup Larsen, Leder af Frederikssund Biblioteker 
• Joakim Rasmussen, Direktør i RR Bolig  
• Cecilie Jacobsen, Forpagter af Restaurant Toldboden 
• Johnni Falkensten, ejer af Falkensten Vin 

 
Fraværende:  

• Cecilie D. Viuff, Vicedirektør i Nima  
 
Administrationen, Frederikssund Kommune 

• Nikoline Kjær Jensen, Projektleder, Plan og Erhverv  
• Kristian Nabe-Nielsen, Direktør, Teknik, Erhverv og IT 
• Thomas Klint Martinsen, Centerchef, By og Landskab 
• Charlotte Scheel, Afdelingsleder, Plan og Erhverv 
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Referat 
 
0. Velkomst  

v. John Schmidt Andersen 
 
1. Gennemgang af idéer til prøvehandlinger 

v. Nikoline Kjær Jensen 
 
Gennemgang af idéer til prøvehandlinger, der blev foreslået på 
mødet 16. januar, og administrationens overvejelser ift. 
realiserbarhed.  
 
16. januar blev der udviklet 7 idéer indenfor 4 temaer: 
 

 Kunst og iscenesættelse af byen 
o LED-lysslange igennem passage v. bibliotek 
o Interaktivt vægmaleri 

 
 Forbindelser og oplevelsesspor 

o Pegeskilt 
o Kunstspor 

 
 Ophold i byen 

o Indretning af byens små pladser med 
genkendelige lyselementer 

 
 Leg og bevægelse 

o Indretning af Bløden 
o Midlertidig legeplads 

 
2. Fælles drøftelse af de konkrete idéer 

• Hvilke prøvehandling(er) vil vi prioritere? Både 
økonomisk og tidsmæssigt. 

• Hvordan kan udvalget bidrage til at få det til at 
lykkedes? Hvem kan vi spørge om hjælp, hvem kan 
bidrage med noget? 

• Hvordan får vi det kommunikeret ud? Skal vi markere 
det i byen med fx et event? 

 
Udvælgelse af prøvehandlinger og hvem er tovholder: 

• Lysinstallationer på Bløden 
Vi vil undersøge muligheden for midlertidigt at anlægge 
LED-lyskabler, der gør opmærksom på de eksisterende 
stier. De skal ligge i grusstierne, ikke på græsset.  
 
Derudover vil vi undersøge mulighederne for at lave 
oplysning på træer, evt. i farvet lys. 
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LED-lys i passagen til Biblioteket indtænkes også + evt. 
flere passager, hvis muligt.  
 
Der blev nedsat en arbejdsgruppe til lysinstallationer: 
Erik og Hans + Nikoline. 
 

• Aktivering af passagen ved biblioteket  
I passagen fra Jernbanegade til biblioteksgården vil vi 
opsætte et interaktivt vægmaleri. Det vil sandsynligvis 
blive lavet på en plade, som kan fastgøres midlertidigt 
på væggen.  
 
Mette er tovholder på dette. Grafiker fra biblioteket kan 
evt. hjælpe med udarbejdelse af et grafisk værk, der 
kan give anledning til at folk vil stoppe op og tage 
billeder med værket. 
 
Værket tænkes i sammenhæng med belysningen i 
passagen. 
 

• Midlertidige pegeskilte på lygtepæle 
Som afprøvning af wayfinding vil vi udarbejde skilte, der 
kan opsættes i lygtepæle o.lign., der viser vej til div. 
seværdigheder og funktioner i byen. Som et billigt 
alternativ til opstilling af pegeskilte. 
 
Nikoline har undersøgt dette. Det er ikke muligt at 
opsætte skilte eller plakater i lygtepæle på en 
hensigtsmæssig måde. 
Nikoline undersøger derfor mulighed for at opstille 
midlertidige pegeskilte og mærkning på belægning. 

 
Kommunikation om prøvehandlinger og udvalgets arbejde: 

• Udvalget ønskede ikke at lave et stort event, da det er 
for ressourcekrævende. 

• Udvalget ønskede ikke, at koble åbning af 
prøvehandling til fx åbning af Havnebad. 

• Vi bruger udvalgets side på vi.skaber.frederikssund.dk + 
kommunens hjemmeside Frederikssund.dk til at 
kommunikere om tiltagene. 

• Derudover vil udvalgsmedlemmerne bruges deres 
respektive digitale platforme til at dele de gode 
historier. 

 
3. Udvalgets foreløbige anbefalinger 

De idéer, der ikke bliver til prøvehandlinger, indarbejdes i 
udvalgets anbefalinger, der skal afleveres til Byrådet. 
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Anbefalingerne udarbejdes sideløbende med at 
prøvehandlingerne er opsat i byen. 
 
Herunder er de foreløbige arbejdspunkter til udvalgets 
anbefalinger fordelt på de fem temaer udvalget arbejder ud 
fra: 
 
Tema 1: AKTIVITETER 
• Koordinering og samarbejde blandt byaktører - hvordan kan 

aktører i bymidten organisere sig? (Task force hjælper med 
formulering af denne anbefaling). 

 
Tema 2: KOMMUNIKATION 
• Hvordan kan der kommunikeres om aktiviteter o.lign., så 

borgere og gæster ved hvad der sker i byen? (Dette bliver 
en del af det task forcen udarbejder under tema 1). 

 
Tema 3: INFRASTRUKTUR 
• Pegeskilte og pegesøljer med seværdigheder og funktioner 

i byen 
• Systematisk arbejde med wayfinding og oplevelsesruter 
• Aktivering af passagerne fra Hesteskoen til Bløden 
 
Tema 4: BYLIV 
• Lav konkret helhedsplan for Bløden med bl.a. legeplads: 

”Bløden som Frederikssund Centrum i fremtiden” 
• Permanent indretning af opholdspladser på byens små 

torve og pladser med genkendelighed 
 
Tema 5: FÆLLES IDENTITET 
• Igangsæt identitetsarbejde for Frederikssund by. 

Herunder navngivning af byens små pladser og passager 
for identitetsskabelse. 

 
4. Eventuelt 

Repræsentanterne fra Byrådet vil undersøge muligheden for at 
forlænge udvalgets periode til efter sommerferien. 
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